



专家风采

孙斐

医学博士，浙江大学求是特聘教授、主任医师、博士生导师，浙江大学医学院附属邵逸夫医院副院长（正院级）。国家杰出青年基金获得者、中科院“百人计划”入选者。2000年毕业于复旦大学，获妇产科学医学博士。2000-2006年先后在以色列魏茨曼科学院、阿根廷国立科多巴大学、美国加州大学旧金山分校、加拿大卡尔加里大学从事博士后研究/访问学者。2006-2020年先后任中国科学技术大学生命科学与医学部、上海交通大学医学院附属国际和平妇幼保健院教授、主任医师、博士生导师及南通大学医学院院长。



学术兼职

Asian Journal of Andrology, *Reproductive Biology and Endocrinology*, *Molecular and Cellular Endocrinology*编委、中国中西医结合学会男科副主任委员、中国动物学会生殖生物学会副主任委员等。

科研方向

主要从事男性不育的临床和基础研究。主持国家重点研发计划项目、国家973计划、国家基金委重点项目等多项国家科技计划。

主要学术论著

以第一或通讯作者共发表SCI论文110余篇，其中15篇为封面文章，主编书籍 *Molecular Mechanisms in Spermatogenesis* (Springer, 2021)。荣获国家自然科学基金二等奖、首届妇幼健康科技奖科技成果一等奖、第三届“国之名医·卓越建树”荣誉称号、首届中西医结合优秀青年贡献奖、法国人才创新奖 (France Talent Innovation) 等奖项。

EXPERTS IN CHINA

Dr. Fei Sun (M.D.) is a Distinguished Professor of Zhejiang University in Reproductive Medicine, and a Chief Physician in Andrology. He is also the vice-President of Sir Run Run Shaw Hospital, Zhejiang University School of Medicine. Dr. Sun is the recipient of the prestigious National Fund for Distinguished Young Scholars, the National 973 Project, the National Key Research and Development Program of China, and the Hundred Talent Program of the Chinese Academy of Sciences. He serves as the editorial board member for *Asian Journal of Andrology*, *Molecular Human Reproduction*, and *Reproductive Biology and Endocrinology*. His research focuses on clinical and basic research of male infertility, including the meiotic regulatory mechanism, blood-testis barrier remodeling and formation, and the genetics and epigenetics of spermatogenesis. Until now, he has presided a number of national science and technology programs such as the National Key Research and development program. He has published over 110 peer-reviewed research articles, including *The American Journal of Human Genetics* and *Human Molecular Genetics*, and 15 of these articles were selected as the cover illustration. He also co-edited the book, *Molecular Mechanisms in Spermatogenesis* (Springer, 2021). He won the second prize of National Natural Science Award, the first prize of Scientific and Technological Achievements of the First Maternal and Child Health Science and Technology Award, the honorary title of the third National Famous Doctor-Outstanding Achievements, the Outstanding Youth Contribution Award of the first Integrated Traditional Chinese and Western Medicine and the France Talent Innovation Award.

(March 2022)